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V ý p i s   z 
U S N E S E N Í  č. 25/14 

ze zasedání   
Zastupitelstva města  

Nový Knín 
ze dne 19. 6. 2014 

 
U S N E S E N Í   č.1 - 25/2014 - ZM 

Zastupitelstvo města  Nový Knín 
v o l í  ověřovatele zápisu  -  Josef Kubát,  
                                              Jan Hranický. 
 

U S N E S E N Í   č.2- 25/2014-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

b e r e   n a   v ě d o m í  rezignaci na člena 
zastupitelstva slečny Bc. Ivy Rambouskové dne 
25. 4. 2014. 
 

U S N E S E N Í   č.3- 25/2014-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

b e r e   n a   v ě d o m í  přijetí mandátu zastu-
pitele města a složení slibu pana Stanislava 
Fouknera. 
 

U S N E S E N Í   č.4 - 25/2014 - ZM 
Zastupitelstvo města  Nový Knín 

s c h v a l u j e  program zasedání zastupitel-
stva.  
 

U S N E S E N Í   č.5 - 25/2014-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

b e r e   n a   v ě d o m í  informaci starosty 
města o investičních akcích – kanalizace II. 
etapa, vodovod, propojení vodovodů Chotil-
sko - Nový Knín, zateplení ZS, přístavba MŠ a 
popovodňové rekonstrukce mostů a komunika-
cí. 
 

U S N E S E N Í   č.6 - 25/2014-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  rozpočtovou změnu 5/2014. 
Rozpis jednotlivých položek je nedílnou sou-
částí tohoto usnesení. 
 

U S N E S E N Í   č.7- 25/2014-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  počet zastupitelů města Nový 
Knín pro volební období 2014 - 2018 na 15 
členů. 

U S N E S E N Í   č.8- 25/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

projednalo a vzalo na vědomí  Zprávu o vý-
sledku přezkoumání hospodaření Města Nový 
Knín za rok 2013 Odborem kontroly Krajského 
úřadu Středočeského kraje ze dne 15.4.2013. 
Nebyly zjištěny žádné chyby a nedostatky. 
 

U S N E S E N Í   č. 9- 25/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  Závěrečný  účet Města Nový 
Knín za rok 2013 bez výhrad. 
 

U S N E S E N Í   č. 10- 25/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  Účetní závěrku Města Nový 
Knín za rok 2013. 
 

U S N E S E N Í   č.11 - 25/2014-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  prodej pozemku části p.č. 87 
nově označené p.č. 87/6 o výměře 126 m2 a 
části p.č. st.111/1 nově označené p.č. 1078 o 
výměře 8 m2 v k.ú. a obci Nový Knín panu 
xxxxx, Sudovice xxx, Nový Knín, za cenu 
24.800,- Kč  a  p o v ě ř u j e starostu měs-
ta podpisem příslušné smlouvy. 
Toto usnesení pozbývá platnosti a účinnosti 
marným uplynutím lhůty 19. 12. 2014. 
 

U S N E S E N Í   č. 12 - 25/2014-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  prodej pozemku části p.č. 
st.111/1 nově označené p.č. 1079 o výměře 4 
m2 v k.ú. a obci Nový Knín panu a paní xxxx, 
náměstí Jiřího z Poděbrad xxx, Nový Knín, za 
cenu 500,- Kč  a  p o v ě ř u j e  starostu měs-
ta podpisem příslušné smlouvy. 
Toto usnesení pozbývá platnosti a účinnosti 
marným uplynutím lhůty 19. 12. 2014. 
 

U S N E S E N Í   č. 13 - 25/2014-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  prodej pozemku části p.č. 557/1 
nově označené p.č. 557/11 o výměře 110 m2 
v k.ú. Kozí Hory a obci Nový Knín panu xxxx, 
Jílovišťská xxx, 155 31 Praha 5 - Lipence za 
cenu 24.760,- Kč  a  p o v ě ř u j e  starostu 
města podpisem příslušné smlouvy. 
Toto usnesení pozbývá platnosti a účinnosti 
marným uplynutím lhůty 19. 12. 2014. 
 

  Ing.Tomáš Havlíček         PaedDr.Miloš Petřík 
       starosta města                    místostarosta 
 

V Novém Kníně dne 19. 6. 2014 
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Zprávy ze zasedání  
městské rady 
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V ý p i s   z  U S N E S E N Í  č.87/14 
ze schůze Rady města Nový Knín 

2. 6. 2014 
 

Usnesení č. 1-87/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne 
2. 6. 2014. 
 

Usnesení č. 2-87/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  program zasedání Zastupitel-
stva města Nový Knín konaného dne 19. 6. 
2014 v restauraci v Libčicích. 
 

Usnesení č. 3-87/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  došlé žádosti o přiděle-
ní obecních bytů v majetku Města Nový Knín a  
p o v ě ř u j e starostu města zjištěním dalších 
informací o potencionálních nájemnících. 
 

Usnesení č.4-87/2014 – RM  
Rada města Nového Knína  

s c h v a l u j e  Účetní závěrku účetní jednotky 
Základní škola a Mateřská škola Nový Knín za 
rok 2013. 
 

 Ing. Tomáš Havlíček       PaedDr. Miloš Petřík 
       starosta města                  místostarosta  
 

V Novém Kníně dne  2. 6. 2014 

V ý p i s   z  U S N E S E N Í  č.88/14 
ze schůze Rady města Nový Knín 

23. 6. 2014 
 

Usnesení č. 1-88/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne 
23. 6. 2014. 
 

Usnesení č. 2-88/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  rozpočtové opatření č. 6/2014. 
Rozpis jednotlivých položek je přílohou tohoto 
usnesení. 
 

Usnesení č. 3-88/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  přidělení bytu 1 + 1 v majetku 
Města Nový Knín v bytovém domě č.p. xxxx 
paní xxxx. 

Usnesení č. 4-88/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  přidělení bytu 2 + 1 v majetku 
Města Nový Knín v bytovém domě č.p. xxxx  
paní xxxx. 
 

 Ing. Tomáš Havlíček       PaedDr. Miloš Petřík 
      starosta města                    místostarosta  
 

V Novém Kníně dne  23. 6. 2014 

Dovolujeme si Vás požádat o vyplnění an-
kety, která slouží jako podklad pro strategii 
komunitně vedeného místního rozvoje na ob-
dobí let 2014-2020. Anketní lístek je v tištěné 
podobě též k dispozici na městském úřadu 
nebo v městském muzeu, elektronická verze na 
stránkách města (www.mestonovyknin.cz a 
www.brdy-vltava.cz). Vyplněnou anketu ode-
vzdávejte na MěÚ nebo zašlete elektronicky. 
Anketa je anonymní. Více informací na www.
brdy-vltava.cz. 

Město Nový Knín:  
1. Co se Vám ve městě nejvíce líbí (Vypište 

podle důležitosti) 
2. Co Vám ve městě nejvíce chybí (Vypište 

podle důležitosti)                                /měú/ 

ANKETA pro obyvatele  
území MAS Brdy – Vltava 

V úterý  12. srpna 2014  
od 12.30 do 14.30 hodin  

bude na MěÚ v Novém Kníně  
pracovnice Vodohospodářské společ-
nosti Dobříš uzavírat smlouvy o vy-
pouštění splaškových vod do veřejné 

kanalizace. 
                                                    /měú/ 

Oznámení 

Dovolená starosty 

Starosta města bude v týdnu 4. 8. – 8. 8. 2014 
nepřítomen z důvodu dovolené. 



 

Novoknínský zpravodaj                                    4                                                   červenec  2014 

 
 
 
 

V srpnu oslaví kulaté narozeniny 

paní  Alena Klimentová, 

paní  Božena Kecinová 

a pan  Miroslav Dragoun 

Další oslavenkyní je  

 paní  Jana Mrázková 

Krásné narozeniny má v srpnu  

pan  Jiří Zamrazil 

Všem přejeme zdraví, pohodu  
a štěstí. 

J u b i l a n t é  
m ì s í c e  s r p n a  

/měú/ 

Poděkování 

Tímto bych chtěla poděkovat všem 
občanům z Nového Knína, taktéž 
občanům Čími, Nové Vsi pod Pleší, 
dětem a jejich rodičům z Malé Hrašti-
ce a Mokrovrat i všem ostatním, kteří 
sbírají víčka pro mého syna Kubíčka. 
Peníze za víčka budou použity na 
léčebné procedury, které nehradí 
zdravotní pojišťovna. 

                  Maminka Kubíčka 

V rámci tradiční pouti ke sv. Františku 
z Assisi se v letošním roce uskuteční 
koncert vážné hudby v kostele sv. Fran-
tiška ve Starém Kníně  

v sobotu 4. října 2014 v 18.00 hodin. 
Mimo jiné vystoupí houslový virtuos 

Jaroslav Svěcený. 
                                                       /měú/ 

Koncert vážné hudby 

Vzhledem k problémům na ČOV v Novém Kníně se prodlužuje dotované vyvážení jímek do 
konce srpna 2014.                                                                                                                 /měú/ 

Kupóny na vyvážení jímek 

Sbor dobrovolných hasičů v Novém Kníně opět pořádá již tradiční soutěž v požárním sportu.  
Takže v sobotu dne 30. srpna 2014 v Novém Kníně, na obvyklém místě za Zahradníčkovou 

pilou u Voznického potoka: 
1. ročník dětských družstev  - „O putovní sekyru starosty SDH Nový Knín“ – od 13,00 hodin 

(dětská družstva musí být přihlášena nejpozději 1 týden před konáním soutěže) 
2. denní soutěž s PPS-8 – muži, ženy, od 16,00 hodin („O putovní pohár starosty Města Nový 

Knín“ ) 
3. noční soutěž s PPS-12 – muži, ženy, od 20,00 hodin  („O putovní pohár velitele sboru SDH 

Nový Knín“) 
Zveme tímto všechny hasiče i jejich příznivce. Věříme, že počasí nám vyjde jako v loňském 

roce a družstev nastoupí  co nejvíce.  Samozřejmě, že bude nachystané občerstvení – dobrůtky na 
posílení i tekutiny pro zahnání žízně. 

Moc se na všechny těšíme. 
                        Za výbor SDH Nový Knín srdečně zve M. Konopásek, starosta SDH Nový Knín 

Telefon pro přihlášení do soutěží:       St.Foukner – 728 309 599        M. Konopásek – 737 477 849 

Pozvání na soutěž v hasičském sportu 



 

Informace : 
Funkci registračního úřadu k podávání přihlášek k registraci 
pro volby do zastupitelstva obcí plní pro volební obvod Nový 
Knín pověřený obecní úřad Městský úřad Dobříš. 
Kandidátní listiny se registračnímu úřadu podávají nejpozději 
do 16.00 hod. 66 dnů přede dnem voleb, tj. do 5.8.2014. 
Zveřejňujeme potřebný počet podpisů na peticích pro volební 
strany – nezávislé kandidáty nebo sdružení nezávislých kan-
didátů v Novém Kníně, které je nutno připojit ke kandidátní 
listině. Výpočet podpisů na peticích pro volební strany byl 
proveden v souladu s přílohou volebního zákona, a to z počtu 
obyvatel k datu 1.1.2014.  
Pro Nový Knín tedy platí tento počet: 
Nezávislý kandidát                                  78  podpisů na petici 
Sdružení nezávislých kandidátů            137  podpisů na petici 
V záhlaví petice a na každé její další straně musí být uveden 
název volební strany, název zastupitelstva obce, do kterého 
volební strana kandiduje a rok konání voleb. 

Vedle podpisu voliče musí být uvedeno jeho jméno, příjmení, datum narození a místo kde je 
přihlášen k trvalému pobytu, jinak tento hlas pro podporu volební strany nelze započítat. Nezapo-
čítávají se také podpisy kandidátů samých.                                                                         /měú/ 
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Sběrný dvůr 
Městský úřad v Novém Kníně 

sděluje občanům, že otevírá ve 
spolupráci se spol. RELMA s.r.o. 
v prostorách současné místní 
výkupny druhotných surovin dne 
1. září 2014 SBĚRNÝ DVŮR, 
který bude pro všechny občany i 
organizace Nového Knína, Lib-
čic, Sudovic, Kozích Hor a Chra-
mišť. 

Seznam odpadů odebíraných 
ve sběrném dvoře: 

Papír, sklo čiré (bílé) a barev-
né, PE folie, PET lahve, textil, 
objemný odpad (např. nábytek), 
aku baterie, nebezpečné odpady 
(obaly obsahující zbytky nebez-
pečných látek nebo obaly těmito 
látkami znečištěné, absorpční 
činidla, filtrační materiály, čistící 
tkaniny a ochranné oděvy znečiš-
těné nebezpečnými látkami). 
Pneumatiky. 

Výše uvedené odpady se přijí-
mají pouze roztříděné, bez cizích 
příměsí mimo výše uvedených. 

 

Provozní doba sběrného dvora: 
Po – pá:   7:00 – 15:30 
So:           8:00 – 12:00    
                                      /měú/ 

Firma AGROMED s.r.o. nabízí pracovní příležitost pro ženy na třídění a řezání textilu ve své 
provozovně v Novém Kníně č. 278 Za Salašem. Jednosměnný provoz, práce v úkolové mzdě.  

Dobrý zdravotní stav podmínkou.  
Informace na tel.: 607 016 632 nebo 602 275 113, mail: agromed@email.cz. 

Firma Agromed s.r.o. přijme dělníka na lisování textilu a práci na vysokozdvižném vozíku (po 
zaškolení) do 1–směnného provozu na adrese: Nový Knín 278 (Za Salašem).  
Nástup dle dohody. Tel : 607 016 632 nebo 602 275 113. agromed@email.cz 

Firma Agromed s.r.o. přijme údržbáře na drobné opravy techniky (řezací strojky, manipulační 
klece), nástup dle dohody, pobočka Nový Knín 278 (Za Salašem). 

Tel : 607 016 632 nebo 602 275 113, agromed@email.cz  
Firma Agromed s.r.o. přijme uklízečku výrobních a administrativních prostor na poloviční úva-

zek,  nástup možný ihned. Pobočka Nový Knín 278 (Za Salašem),  
tel.: 607 016 632 nebo 602 275 113, agromed@email.cz 

 Dne 27.9. proběhne svoz nebezpečného odpadu v časech: 
Nový Knín, Sudovice (před bývalou jednotou)                10:51 
Nový Knín, náměstí Jiřího z Poděbrad (před radnicí)      11:04 
Nový Knín, Libčice (náves)                                              12:41 
Nový Knín, Chramiště (náves)                                         13:01 
Nový Knín, Kozí Hory (náves)                                         13:13   

                                                                             /měú/ 

Svoz nebezpečného odpadu  

VOLBY DO ZASTUPITELSTEV OBCÍ 
KONANÉ VE DNECH  
10. a 11. ŘÍJNA 2014 

 



 

Novoknínský triatlon – XII. ročník je historií 
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P r o d e j  s l e p i č e k 
Drůbež Červený Hrádek, firma Dráb, 

oznamuje svým zákazníkům, 
že opět prodává slepičky snáškových ple-

men Lohmann hnědý, Tetra hnědá  
a Dominant - černý, modrý, žlutý,  

kropenatý a bílý.  
Stáří : 15-20 týdnů. 

Cena  149-180,- Kč/ks dle stáří.  
Neprodáváme malé kuřice, ale téměř dospě-

lé slepičky pouze našeho chovu ! 
 

Prodej se uskuteční:   
Ve čtvrtek 21. srpna a 18. září 2014    

Nový Knín  –  u firmy Elko  – 17.15 hod  
 

Při prodeji slepiček 
-výkup králičích kožek- 

cena dle poptávky 
 

Případné bližší informace :  
Po-Pá 9.00-16.00hod.  

tel. 601576270, 606550204, 728605840 

Od brzkého potriatlonového nedělního rá-
na (vzbudily mě děti:-), přemýšlím, jak letošní 
NKT shrnout do pár vět. 
Napadá mě několik hesel: Paráda! Horko! Pa-

ráda! Horko! Paráda! Horko! Paráda! Hor-
ko! Paráda! Horko! Prostě se to zase povedlo! 
Zaznamenal jsem jeden ukopnutý nehet, jednu 
odřenou nohu, pár dalších drobných škrábanců, 
několik defektů, pár přehřátí, ale slovy klasika 
jinak jen samá pozitiva a jistoty. 
Na start se postavilo 163 mužů, 53 žen a 19 

štafet, takže jsme stanovili nový rekord v účas-
ti. 
Medaili pro přebornici Nového Knína si vybo-

jovala Radka JENTSCHKOVÁ. Nejrychlej-
ším Kníňanem je pro letošní sezónu Martin 
Maleček a celkovým vítězem se stal Martin 
Sajdl – ano, je to ten Martin Sajdl, který zvítě-
zil v I. ročníku v roce 2012. 
Takže by se mohlo říct, kruh se po 12 letech 

uzavřel a mohli bychom skončit. Ale něco mi 
říká, že se za rok zase sejdeme na startu.:-) 
No a co je důležité: 
Děkuju touto cestou ještě jednou všem sponzo-

rům v čele s Městem Nový Knín a jeho staros-
tou Tomášem Havlíčkem. Děkujeme! 
Děkujeme i jeho mužům. Díky chlapi! 
Velké díky patří bezesporu novoknínským 

hasičům. Děkujeme! 
Děkujeme všem divákům, kteří fandili a popo-

háněli závodníky do cíle. Děkujeme. 
Obrovský dík patří všem pořadatelkám a pořa-

datelům. Ještě jednou moc díky! 
Opakuji to znovu a budu to tvrdit vždycky: 

Bez Vás všech by to prostě nešlo! 
Uvidíme se doufám všichni na NKT grill par-

ty, která by měla proběhnut někdy v září 
v Oplocence. 
                        Těšíme se na Vás 
                                                 Milan a Olda 

Srpen ve farnosti 

V měsíci srpnu máme dva krásné svátky: 6.
srpna - svátek Proměnění Páně. Připomínáme si 
úžas apoštolů, s kterými Pán Ježíš před svoji 
smrtí na kříži vystupuje na vysokou horu a zje-
vuje jim svou slávu. Druhý svátek je v polovině 
měsíce 15.srpna - slavnost Panny Marie Nanebe-
vzaté. Tento svátek je pro nás velikým povzbu-
zením, ukazuje nám totiž cíl našeho pozemského 
putování. Jak říká apoštol: My máme svou vlast 
v nebi. 

V naší farnosti je jeden kostel, který je tomuto 
tajemství zasvěcen. V Boroticích je titul koste-
la - dříve farní kostel - Panna Maria Nanebevza-
tá. Borotice bývaly za starých dob také poutním 
místem. Poutníci zde uctívali sochu Panny Marie 
Borotické, o níž se dozvídáme zajímavé zprávy 
z listů staroknínského kaplana a později faráře 
Františka Antonína Krocína z Drahobejle (1699-
1714). Za doby knínského faráře Ferdinanda 
Ignáce Schönpfluga (1734-1741) vznikl spor o 
to, kterému kostelu náleží socha P.Marie Nane-
bevzaté v borotickém kostele, jelikož původně 
byla nošena do Borotic ve slavném procesí 
z Knína. P.Krocín, který byl tehdy již komendá-
torem v Mostě, podal k tomuto sporu vysvětlení 
ve svém listě z 9.ledna 1736. Píše v něm: „Sošku 
P.Marie Nanebevzaté jsem viděl novou 
v hospitálu sv.Františka v Praze, kde byla svěře-
na P.Joštu Jordánovi, prefektovi sakristie. Ta 
soška byla poslána do Knína P.Martinovi Malé-
mu, který byl zdejším farářem a administrátorem 
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statků (do r.1698). Když 
se stal Krocín kaplanem 
v Kníně 1689, našel soš-
ku již v Boroticích a lidé 
mu vypravovali, že před 
několika lety družičky 
z Nového Knína přenes-
ly při procesí sošku do 
Borotic. I Krocín ve 
svých listech dosvědču-
je, že podle starých pa-
mětníků býval borotický 
kostel poutním místem.
Sám pamatoval, jak do 
Borotic putovali lidé 
z Nového Knína, ze Sva-
tého Pole i odjinud.
Novoknínští nosívali 
s sebou sošku P.Marie, 
ale tento zvyk povstal až za P.Martina Malého (patrně poté, co tuto sošku obdržel z Prahy). Jaký 
však byl původ borotických poutí, nedokázal již tehdy nikdo říci. Od svého předchůdce P.Malý 
slyšel, že se tam putovávalo na svátek Nanebevzetí P.Marie, a to i tehdy, když se tam pro nedosta-
tek kněží nemohly konat ani bohoslužby. Také prý slyšel, že jednou o svátku Nanebevzetí P.
Marie, když bylo v Boroticích shromážděno množství poutníků, přestože se tam nekonaly boho-
služby, udeřil do kostela blesk. Také mu říkali staří lidé, když přišel do Knína, že pod hlavním 
oltářem borotického kostela je pramen živé vody. Krocín sám nic nepozoroval, ale jednou, když 
byl ještě staroknínským kaplanem, byl na borotickém hřbitově hned u zdi po pravé straně oltáře 
kopán hrob, v němž měl být pohřben jakýsi Čámský z Čeliny. Krocín šel pohřbu naproti a díval se 
do čerstvě vykopaného hrobu, který byl úplně bez vody. Zatímco sloužil v kostele mši svatou, na-
plnil se hrob takovým množstvím vody, že zesnulého nebylo možno pohřbít a musel být vykopán 
nový hrob. Mezi lidem vzbudil tento úkaz velký údiv a Krocín pak, narážeje v duchu barokního 
kazatelství na slova velikonoční antifony „Vidi aquam“ - „Viděl jsem pramen vody, který vyvěral 
z chrámu po pravé straně…“ - píše, že byl svědkem, jak proudy slz lítosti kanuly za oltářem, kde 
tehdy byla zpovědnice - kolik lidí se dalo na pokání a děkovalo Pánu Bohu a Panně Marii. Pak 
praví jak tyto „vody milosti“ pohnuly i tehdejšího křížovnického velmistra Jana Františka Franchi-
monta z Frankenfeldtu (1699-1707) k tomu, že dal mariánský kostel v Boroticích rozšířit o několik 
sáhů, zvýšit o loket a pokrýt novou střechou. Jedná se nepochybně o onu barokní přestavbu kostela 
na samém počátku 18.stol. 

Srdečně zvu na poutní slavnost do Borotic. 
Mše svatá z vigilie bude ve čtvrtek 14.8. v 16 45 hod. 
                                                     Hlavním  celebrantem bude pan kanovník Jan Gernt z Prahy. 

v pátek 15.8. bude také v Boroticích mše svatá v 16. 45hod. 
v neděli 17.8. v Boroticích bohoslužba v 8. 30 hod. 

Při všech těchto bohoslužbách vzpomeneme na oběti válek, zvláště 1.světové války. Na padlé 
vojáky z našich vesniček. Na našich stránkách budou uveřejněny zápisy pana faráře Kroba O.
Cr., týkající se 1.světové války. 
 

28.8. v den slavnosti sv.Augustina v řádovém kostele sv.Františka v Praze přijme kněžské svěcení 
David Kučerka O.Cr.Hodina bude upřesněna na našich webových stránkách. 

 

30.8. v Chotilsku v 15. 00 hod. budu slavit eucharistii - při „chotilském posvícení“ vzpomeneme i 
na tomto místě na všechny oběti válek minulého století a budeme prosit o mír. 
Přeji všem zvláště dětem a rodinám krásné léto 
                                                                   s modlitbou a požehnáním P.Josef Andrejčák O.Cr. 
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Tvrdit, že si návštěvy no-
voknínských občanů (a sa-
mozřejmě i občanek) v ital-
ském Ledrenském údolí po-
dávají dveře, by jistě bylo 
přehnané. Na straně druhé se 
však v Itálii zřejmě nenajde 
místo, kam by někdo z No-
vého Knína či okolí zavítal 
častěji – aspoň někdo se tam 
vypraví nejméně dvakrát do 
roka. A samozřejmě ani leto-
šek není výjimkou.  
1. Ilustrace: Lago di Toblino 

 

V druhé polovině června tak zamířily na Ledro rovnou dvě výpravy. Jedna – s muzikanty a jejich 
přáteli – odjížděla už ve středu 18. června 2014 večer a vracela se následující pondělí. Druhá – 
spojená s účastníky kurzu italštiny – pak byla týdenní a z novoknínského náměstí Jiřího z Podě-
brad vyrazila o dva dny později, totiž večer v pátek 20. června 2014. A ačkoli v obou autobusech 
byla také řada účastníků žijících mimo Nový Knín, i na nás místní se dostalo. V každém případě se 
tak na několik dní čeština stala pravděpodobně třetím nejrozšířenější jazykem v údolí – hned po 
italštině (počítáme-li k ní i místní dialekt) a němčině. 

Naše výprava (ta, která startovala v pátek 20. června) se cestou do údolí zastavila u jezera Tobli-
no a vodopádu ve Varone, na místo dorazila krátce po poledni a po ubytování se mohla rozprch-
nout po okolí. 

Cílem řady z nás se toho večera stala Bezzecca, v jejíchž ulicích se každoročně přesně v den 
letního slunovratu koná velký hudební festival, a to přímo v ulicích, někdy i v soukromých dvor-
cích a zahradách. Jednotliví hudebníci i kapely se dělí zhruba o patnáct pódií, a tak si tam skoro 
každý posluchač přijde na své. Nevýhodou je tak snad jen to, že se zdaleka nedá stihnout vše, co 
by stálo za poslech. Musel jsem proto oželet například vystoupení místní dechovky, stejně jako 

ledrenského sboru Cima d‘Oro, 
protože skvělá – mně do té doby 
neznámá – muzika zněla i na řadě 
dalších míst. Asi největším hudeb-
ním zážitkem pro mě bylo těleso, 
které si říká „On The River“ a 
působí ve Veroně – dobře ladící 
vícehlasý zpěv s rockovým dopro-
vodem byl strhujícím finále festi-
valu na prostranství, jež nese ná-
zev Piazza Concei. A podobně 
tomu bylo i na dalších pódiích. A 
neztratili se samozřejmě ani čeští 
hudebníci, a to nejen proto, že si 
na Ledro přivezli řadu svých fa-
noušků. 
2. Ilustrace:  Madona v Pregasin 

Jenže nejen hudbou živ je člověk. Hned v neděli nás čekal výlet do Pregasiny (532 m nad mo-
řem)1, vesničky, jež leží nad Gardským jezerem, v místech, kde se strmé horské srázy, tyčící se 

V Ledrenském údolí 100 let po vypuknutí I. světové války 
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z jezerní hladiny, jakoby náhle výrazně zmírňují a umožňují tak stavbu obydlí a obdělávání půdy. 
Pěšky je to z Pieve záležitost na celý den2, a tak není divu, že jsme se až k rozcestí pod Biacesou, 
nejníže položenou vsí Ledrenského údolí, dopravili „svým“ autobusem a teprve odtamtud pokra-
čovali pěšky. Osada o několika stovkách obyvatel je se světem spojena silničním tunelem, cyklisté 
a chodci musejí vzít zavděk starou silničkou, místy vysekanou do skalních srázů a poskytující řadu 
výhledů na jezero i protější hřeben pohoří Monte Baldo. Stejně jako plošina s moderní mariánskou 
sochou při dolním konci osady. Zpět bylo možno vrátit se stejnou cestou nebo to zkusit horní tra-
sou – horskými stezkami vystoupat do sedla Bocca di Lè (800 metrů nad mořem) a odtud se po-
dobnými značenými chodníčky spustit dolů k rozcestí pod Biacesou. Zvolil jsem tedy – na rozdíl 
od zbytku výpravy – tuto trasu, která znamenala mé první letošní setkání se stopami I. světové 
války v Itálii. Právě nedaleko zmíněného vrcholu stoupání se totiž nacházejí pozůstatky italských 
postavení a u nich pomníček 
těch, kdo zde tehdy padli. Na 
místě je nyní jednoduchý přístře-
šek pro turisty. Oproti silničce, 
kterou jsme šli nahoru, byla tato 
trasa asi o čtvrt hodiny náročněj-
ší – tak dlouho aspoň prý na mě 
zbytek výpravy čekal u autobusu. 

 Navečer se část z nás ještě 
zúčastnila v Bezzecce ceremoniá-
lu  při příležitosti 100. výročí od 
vypuknutí války, na němž pro-
mluvila řada slavnostních řeční-
ků, oddíl alpiníků vypálil čestnou 
salvu a zahrála Hudba Hradní 
stráže a Policie České republiky. 

3. Ilustrace: Sasso Sega 
 
O bitvě o Doss‘Alto jsem se zmiňoval už loni, kdy jsme si připomínali její 95. výročí. A protože 

jsem při své loňské návštěvě této památné kóty neměl čas bojiště prozkoumat, vydal jsem se tam 
letos znovu, zatímco většina zájezdu se vydala lodí do Malcesine. Moje letošní trasa byla delší – 
musel jsem pěšky už z přístaviště v Rivě del Garda, kde ostatní čekali na parník. Na straně druhé 
jsem měl více času, protože návrat autobusu byl plánován až na dvaadvacátou hodinu večerní. 
Cesta mě vedla po břehu Gardského jezera do Torbole a odtud horskou stezkou kličkující strmým 
západním svahem Monte Balda směrem na Malgu Zurès, u níž se nacházejí poměrně rozsáhlé po-
zůstatky vojenských postavení z před stovky let. A odtud po mně již známé trase na Sasso Segu3 a 
dále na vrcholek Doss‘Alta. Ten je provrtán tunely, do kterých jsem však nenahlédl dále než metr 
či dva od okraje. Kdesi jsem četl, že místy už se už nacházejí závaly – a nemám důvod nevěřit; sto 
let po válce by to nebylo nic divného. Povrch temene hory je dodnes rozryt zbytky zákopů a na 
vrcholu samotném se pak tyčí dva italské pomníčky padlých, protože o tuto kótu se bojovalo už 
v roce 1916. Za pozornost stojí i výhled – jak směrem k Mori a Roveretu, tak k Nagu a Rivě del 
Garda. A zajímavý je odtud i pohled na Lago di Loppio, které leží přímo při silnici z Rovereta do 
Rivy. Tentokrát jsem mohl pořídit i jakous takous dokumentaci. Osobní návštěvu však ani sebelep-
ší fotografie nenahradí. 

Zopakoval jsem si i výstup z Pieve di Ledro na vrchol Cimy Parì, jejíž vrcholky dosahují výše 

 

1)  Pozoruhodné je to, že Pregasina, ač leží nedaleko Ledrenského údolí, není součástí obce Ledro, nýbrž o 
něco vzdálenějšího města Riva del Garda. 

2)  Mám to vyzkoušeno z loňska, kdy jsem tuto cestu absolvoval na vlastní pěst. Vyrážel jsem tehdy z Pieve 
někdy kolem půl desáté, vracel jsem se po sedmé hodině večerní. 

3)  Šlo vlastně o jedno z předsunutých postavení legionářů (a předtím italských vojáků) před Doss‘Altem. I tato 
místa sehrála během bitvy o Doss‘Alto 21. září 1918 svou roli.  



 

 

1988 a 1991 metrů nad mořem. Jelikož hladina Ledrenského jezera je nějakých 650 metrů nad 
mořem, znamenalo to překonat něco přes 1300 metrů převýšení. Jinak je však cesta na tento vrchol 
na alpské poměry pohodlná a aspoň za denního světla i bezpečná. Horší to měli rakousko-uherští 

vojáci, kteří s sebou museli brát veškeré zbra-
ně, střelivo, proviant a další materiál, potřebný 
k přežití v polních podmínkách. A pak se na-
hoře zakopávat a neustále vylepšovat svá bojo-
vá postavení. I zde – prakticky na samém vr-
cholku hory – se totiž zachovaly stopy zákopů, 
o něco níže pak pozůstatky ubikací a ve ska-
lách vytesaných úkrytů. Velký železný kříž na 
jednom z vrcholků připomíná právě památku 
zdejších padlých. Jen s výhledem to nebylo 
nejslavnější. Kolem vrcholku se v té době pře-
valovaly mraky a viditelnost tomu odpovídala. 
4. Ilustrace: Zbytky rakousko-uherských  

postavení na úbočí Cimy Parì 
Přehodnotit jsem musel i plán zpáteční cesty. Stezka číslo 413 mezi Boccou Savàl a kótou Cam-

pigolo (1690 metrů nad mořem) byla během uplynulé zimy přerušena pádem laviny a hledat způ-
sob, jak neschůdný úsek obejít, se mi nechtělo; dal jsem přednost jistotě a vrátil se nakonec stejnou 
trasou, kterou jsem vystoupal nahoru. 

Ani letos nemohla chybět tradiční návštěva Malgy Giù s rovněž již tradičním pohoštěním. Při 
zpáteční cestě jsme uvažovali o výstupu na Monte Corno, ale tuto horu jsem aspoň pro tentokrát 
vzdal. Ač měří pouhých 1731 metrů (je tedy i více než 250 metrů nižší než Cima Parì), stezka na 
ni se tváří výrazně krkolomněji než cesta na Cimu Parì, která je – aspoň za normálního počasí – 
horou veskrze přívětivou a přátelskou. 

Zbytek pobytu pak byl vyplněn kratším vycházkami do okolí, někdo vyrazil na exkurzi do labo-
ratoře lékárny pana Foletta, někteří navští-
vili své italské známé a vyřizovali pozdra-
vy od těch, kdo z různých důvodů přijet 
nemohli. Ale třeba přijedou v září.  

A na konci cesty se – jako již tolikrát – 
radostné očekávání domova mísilo se 
smutkem z loučení. Podobné – ale mno-
hem intenzívnější – pocity museli mít 
předkové nynějších ledrenských občanů, 
když se koncem roku vraceli z českého 
exilu domů. Měli to však o to těžší, že je 
doma čekala obrovská spousta práce na 
obnově válkou poničených domovů a také 
jejich možnosti návštěvy Čech byly pak 
po celou následující řadu desetiletí značně 
omezené. Co je proti tomu několikahodi-
nové trmácení autobusem? Ještě kdyby 
bylo možno občas sjet z dálnice a na ho-
dinku zastavit třeba v Brixenu. Nebo při 
některé z dalších cest ve Sterzingu. Obě 
zmíněná města jsou velmi pěkná a aspoň 
za krátkou návštěvu by stála. Doufejme, 
že není všem dnům konec a při některé 
z příštích cest na Ledro se povede i toto. 

Miloš Hlávka 
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  Milí rodičové a přátelé Dětského centra 
ČÁP! 

Letos v září opět přivítáme nová ČÁPÁTKA v našem malém útulném ,,čapím 
hnízdě“ v Sudovicích. Od roku 2012 naše centrum navštěvovalo 38 dětí a dalších 
25 dětí k nám zavítalo na odpolední kroužek. V roce 2013 jsme připravili a zreali-
zovali 11 akcí pro rodiny s dětmi s celkovou návštěvností neuvěřitelných 209 dětí! 
Proto, abych Vám přiblížila naši činnost a poodkryla zákulisí DC ČÁP, jsem se 
rozhodla napsat pár řádků o tom, co děláme, kdo jsme a co je naším posláním.  

Kdo jsme? Poskytujeme služby pro rodiny s dětmi v oblasti hlídání a péče o děti ve věku od 2 
do 6 let. Dále zajišťujeme stravování, kroužky pro děti ve věku od 2 do 10 let a organizujeme akce 
pro rodiny s dětmi, např. Den dětí v Oplocence 2014. Všechny naše lektorky splňují odbornou 
způsobilost pro výkon povolání pečující osoby o děti předškolního věku dle návrhu zákona o po-
skytování služeb péče o dítě v dětské skupině.  

Co se skrývá za našimi dveřmi? Je to radost ze setkání, povyk, veselí a úcta k jedinečnosti 
osobnosti dítěte. Smyslem našeho každodenního programu je rozvoj osobnosti dítěte. Program je 
především zaměřen na aktivity, které pomáhají předcházet poruchám komunikačních schopností, 
tj. logopedickou prevenci.  

Proč právě logopedická prevence? Řeč velmi úzce souvisí s kognitivními procesy a myšlením, 
např. přemýšlím – v hlavě si vnitřní řečí říkám, co si vezmu zítra na sebe. Proto se také říkává, 
že ,,řeč je nástroj myšlení“. Tím, že u dítěte podporujeme vývoj řeči, současně podporujeme i jeho 
duševní vývoj a rozvoj celé osobnosti. V rámci logopedické prevence se snažíme podněcovat děti 
ke spontánnímu mluvení, rozvíjet slovní zásobu, představivost. V našem týmu je i logopedický 
asistent, který pro děti na každý den připravuje blok logopedické prevence. Postupně na dětech 
vidíme, jak nám doslova ,,verbálně rozkvétají“, učí se vést rozhovory, stylizují se do nejrůznějších 
rolí a navazují první kamarádství. Děti mají u nás vždy prostor pro vyjádření a není nikdo, kdo by 
zůstával stranou. Náš každodenní 
program dále zahrnuje: pohybovou 
aktivitu (viz Foto), grafomotorické 
cvičení, výtvarnou činnost, atd. (více 
na www.dccap.cz). 

A na co se těšit v novém školním 
roce? Nově se k nám můžete přijít 
podívat na Den otevřených dveří, 
který se uskuteční 30. 9. 2014 od 8:30 
hod. V říjnu budeme ,,dýňovat“ na 
Slavnosti světélek, v listopadu se pro-
jdeme v lampionovém průvodu a 
v prosinci za námi snad přijde i Sv. 
Mikuláš.  

Jako nezisková organizace se sna-
žíme co nejefektivněji hospodařit 
s finančními prostředky, neboť jich 
nemáme nazbyt, a proto si velmi vá-
žíme finanční, materiální i dobrovolnické pomoci občanů Nového Knína. Moc Vám děkujeme!                      

          Bc. et. Bc. Míša Sarnovská 
ředitelka O. p. s. ČAP – DC ČÁP 

Aktuálně od ČÁPA 

 

 

Foto: Pohybová hra - Seimon říká  (DC ČÁP, 2014) 

Každé město tvoří síť obchodů a naše malé městečko potřebuje, aby obchody žilo a uspokojova-
lo potřeby obyvatel. Toto je přínosný obchůdek, malý, milý s příjemnou obsluhou a krásným zbo-
žím. Navíc může způsobit hodně radosti. Jak vyřešení dárků, tak zlepšení služeb, např. výměna 
baterií do hodinek. Což je moc příjemné, nemusíte jezdit nikam daleko, cestu sem spojíte se zdra-
vou procházkou kolem říčky Kocáby. 

K obrázku na titulní straně 



 

Vážení spoluobčané, 
 

s výtiskem tohoto čísla Mokrovratského zpra-
vodaje jste obdrželi také krátkou anketu, připra-
venou ve spolupráci s MAS Brdy - Vltava, o 
jejíž vyplnění a doručení do schránky obecního 
úřadu v Mokrovratech do data 21.8.2014 si Vás 
touto cestou dovolujeme požádat.  

Ankety představují podklad pro Strategii ko-
munitně vedeného místního rozvoje 2014 – 
2020 (dále též „Rozvojový plán obce“). Dotaz-
níkové šetření je prováděno v rámci přípravy 
strategie pro náš region na období 2014 – 2020 
(programové období EU). Strategie, která je 
důležitá pro přísun finančních prostředků z EU 
do regionu, bude připravována podle výsledků 
šetření u občanů z území obcí zapojených do 
činnosti MAS Brdy – Vltava, šetření potřeb 
obcí, neziskových organizací i podnikatelů. 
Zaměření strategie bere v úvahu zájmy širokého 
spektra aktérů v našem území, proto je Vaše 
zapojení do ankety velmi důležité. (Více infor-
mací o činnosti MAS: www.brdy-vltava.cz) 

Výsledky ankety jsou důležité pro připravo-
vanou aktualizaci Rozvojového plánu Obce 
Mokrovraty. Rozvojový plán obce, vyhotove-
ný ve spolupráci s občany obce na základě 
anket, dotazníkových šetření či společných 
schůzí, je do budoucna nezbytnou podmín-
kou pro podávání žádostí o udělení dotací na 

budoucí investiční akce v obci.  
 

Mezi prioritami obce zůstává nadále přede-
vším výstavba nové čistírny odpadních vod, 
dostavba kanalizace, údržba (opravy) vodovo-
du, zajištění fungování ZŠ Mokrovraty a opravy 
místních komunikací, avšak bez toho, abychom 
v aktualizovaném Rozvojovém plánu obce měli 
uvedeny i další investiční akce (jakkoli jejich 
financování není v popředí zájmu obce), nelze 
do budoucna čerpat státní a jiné dotace, které by 
naší obci umožnily financování dalších projektů 
zaměřených na rozvoj obce jako je např. rekon-
strukce a přestavba budovy tvořící zázemí pro 
fotbalisty v Mokrovratech, rozšíření dětského a 
sportovního hřiště v Mokrovratech, vybudování 
dětského hřiště v Pouštích, výstavba cykloste-
zek v okolí obce, apod. Rozvojový plán obce 
tedy z tohoto pohledu představuje i jakýsi pří-
slib do budoucna, vizi budoucího rozvoje obce, 
přičemž podoba tohoto plánu nemusí plně od-
povídat reálným šancím na uskutečnění všech 
projektů zahrnutých do tohoto plánu. Jinými 
slovy řečeno, při vyplňování ankety se klidně 
můžete nechat unést Vašimi sny a ideálními 
představami o tom, co by podle Vás v naší obci 
nemělo chybět, jaké služby by zde podle Vás 
měly do budoucna fungovat, jaká zařízení byste 

Vážení spoluobčané, 
s novým výtiskem Mokrovratského zpravodaje Vám bude doručena i krátká anketa, připravená 

s pomocí MAS Brdy  ke zjištění priorit obce. Prosíme Vás o její vyplnění. Přejeme Vám příjemné a 
poklidné letní dny. 

Zprávy z obce 

Příští zasedání  
zastupitelstva obce se koná 

6.8.2014 od 19:00 hod 
v budově obecního úřadu.  

Anketa ke zjištění budoucích vizí 
a  priorit obce 

 

 

  

če r v e n e c   2 0 1 4  

Mì s í č n í k  p r o  M o k r o v r a t y ,  
 P o u š t ì  a  o k o l í 



 

v obci rádi navštěvovali, jakým způsobem byste 
v obci rádi trávili volný čas...  

 

Žádáme Vás proto, abyste anketě věnovali 
svou pozornost a kromě - dle Vašeho názoru - 
reálných projektů uvedli i to, co by odpovídalo 
Vaší představě o ideální obci.  

 

        Stanislava Ecklová, Veronika Kučíková 

Dne 8. července 2014 bylo v odpoledních 
hodinách slavnostně otevřeno v Mokrovratech 
v blízkosti základní a mateřské školy dětské a 
sportovní hřiště. Oranžové proto, jelikož bylo 
z podstatné části financováno Nadací ČEZ 
z grantového programu Oranžové hřiště, která 
přispěla částkou 350.000,- Kč. Zbývajících asi 
150.000,- Kč financovala obec.  

Hřiště je určeno pro děti ve věku od 3 do 14 
let. Je bezbariérové, oplocené a má rozlohu 
cca 600 m2. Kromě jiných dětí bude využíváno 
jak školou, tak mateřskou školkou. Malé děti 
mají k dispozici houpačku, řetězovou lávku, 
balanční talíř, houpačku na pružině, šplhací 
tyč, dětskou kruhovou soustavu a skluzavku 
s prolézačkou. Ty větší si jistě budou rády há-
zet na basketbalový koš či si zahraji stolní te-
nis. Pro doprovod dětí jsou nainstalovány la-
vičky. 

Poděkování za zorganizování a realizaci 
patří zastupitelstvu obce v čele s paní starost-
kou, která akci věnovala mnoho svého úsilí. 
Stejně tak patří poděkování našim spoluobča-
nům, kteří byli nápomocni svou prací a finanč-
ně výhodnými subdodávkami. Velké poděko-
vání směřuje k Nadaci ČEZ, bez jejíž grantu 
by nebylo v možnostech obce hřiště realizovat. 

Ivana Bergmannová 

Oranžové hřiště 

Pozvánka 
na jednání  

mimořádné valné hromady spolku 
(občanského sdružení)   

„Sbor dobrovolných hasičů  
Mokrovraty-Pouště, o.s.“ 

 

Jednání valné hromady spolku  
SDH Mokrovraty – Pouště, o.s.  

se uskuteční v restauraci  
U Bárů v Pouštích  

v pátek dne  8.8.2014 od 20:00 hod.  
Program jednání valné hromady: 

1) schválení účetní závěrky za rok 2013  
2) změna stanov spolku  
3) diskuse k opravě budovy hasičské zbrojnice 

plánované na září 2014 – organizační a tech-
nické záležitosti, rozpočet na opravu střechy  

 

               Rada SDH Mokrovraty-Pouště, o.s.  

Počínaje zářím 2014 se každý první pátek 
v měsíci od 20:00 hod bude konat 
v restauraci U Bárů schůzka členů  

občanského spolku  
SDH Mokrovraty - Pouště, o.s.  

             Za SDH Mokrovraty-Pouště, o.s.  
               Veronika Kučíková 

autobusu (do Pouští) v době prázdnin 
Dobříš, nám.   13.40 hod. 
Pouště              13.54 hod. 
 

Pouště              13.55 hod. 
Dobříš, nám.   14.27 hod. 

 

Autobus jede v pracovních dnech 

Jízdní řád  

Informace k volbám do 
obecního zastupitelstva 

v roce 2014 
Volby do zastupitelstva obce se uskuteční 10.-11. října 2014. Tento článek si klade za cíl přiblí-

žit čtenářům některá specifika současného volebního systému.  
Při přípravě článku jsem vycházela především z volebního zákona a některých údajů z článku 

uveřejněného v časopise Acta Politolologica: Mgr. ŠEDO, Jakub, Ph. D. (2009): „Preferenční hla-
sy v komunálních volbách – zdroj obměny či stability volených reprezentantů?“.  



 

Zákon č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, v platném 
znění (volební zákon) umožňuje občanům starším 18 let volit do zastupitelstva obce (§ 4), a to tak, 
že volit lze za předpokladu, že je volič v den voleb v této obci přihlášen k trvalému pobytu.  

Volební zákon umožňuje mj. kandidaturu nezávislých kandidátů či sdružení nezávislých kandi-
dátů (tzv. volebních stran). Je-li volební stranou nezávislý kandidát či sdružení nezávislých kandi-
dátů, musí při podávání kandidátní listiny předložit zároveň petici podepsanou voliči podporující 
jejich kandidaturu; podpisy samotných kandidátů se nezapočítávají. Vedle podpisu voliče musí být 
uvedeno jeho jméno, příjmení, datum narození a místo, kde je přihlášen k trvalému pobytu, jinak 
tento hlas pro podporu volební strany nelze započítat. Nejzazší termín pro podání kandidátních 
listin na příslušný registrační úřad v Dobříši (s peticí a dalšími dokumenty – prohlášeními kan-
didátů dle volebního zákona) v nadcházejících volbách do obecních zastupitelstev je do 5.8.2014 
do 16.00 hod. 

Potřebný počet podpisů voličů je stanoven v příloze k zákonu. Potřebný počet podpisů na peti-
cích uveřejňuje registrační úřad (v Dobříši) na úřední desce nejpozději 85 dnů přede dnem voleb. 
U nás v Mokrovratech by mělo by jít o 50 podpisů. Počtem obyvatel se rozumí stav k 1. lednu ro-
ku, v němž se konají volby. Pro volby do obecních zastupitelstev u nás funguje systém poměrného 
zastoupení.  

Kandidátní listiny všech volebních stran jsou umístěny na jediném tiskopise. Každý volič má 
tolik hlasů, kolik se uděluje mandátů. Hlasy může rozdělit třemi způsoby:  
1) označit jednu volební stranu (jako celek), což znamená dát hlas všem jejím kandidátům 

(pro volební výsledek je pak rozhodující jejich pořadí na kandidátce) nebo 
2) označit jednu volební stranu (A) a zároveň určitý počet osob kandidujících za jinou vo-

lební stranu (B) - až do počtu volených zastupitelů, což znamená, že po jednom hlasu při-
padne každému označenému kandidátu (ze strany B), zbývající hlasy (do počtu volených 
zastupitelů) připadnou nejvýše postaveným kandidátům označené volební strany (A), tj. 
u kandidátů volební strany A je pro jejich volební výsledek rozhodující jejich pořadí na 
kandidátce nebo 

3) označovat pouze jednotlivé kandidáty, tj. neoznačovat volební strany (až do počtu vole-
ných zastupitelů), což znamená, že každý označený kandidát získá jeden hlas.  

Ustanovení § 45 volebního zákona upravuje zjišťování výsledku voleb Českým statistickým 
úřadem (ČSÚ). Nejprve se zjišťuje, kolik hlasů bylo odevzdáno pro každého kandidáta na kandi-
dátní listině a kolik pro každou kandidátní listinu. Dále se zjistí celkový počet platných hlasů pro 
všechny kandidátní listiny. Pokud některá z kandidátních listin získala méně než 5 % z celkového 
počtu platných hlasů poděleného voleným počtem členů zastupitelstva a vynásobeného počtem 
jejích kandidátů, nejvýše však voleným počtem členů zastupitelstva, je z voleb de facto vyřazena; 
k takovýmto kandidátním listinám a hlasům pro ně odevzdaným se při dalším zjišťování výsledků 
voleb a přidělování mandátů již nepřihlíží.  
ČSÚ poté vydělí celkový počet platných hlasů, který obdržela postupující kandidátní listina, 

postupně čísly 1, 2, 3 a dále vždy číslem o jedno vyšším tak, aby počet dělících operací odpovídal 
počtu kandidátů, kteří jsou na kandidátní listině. Podíly takto vypočítané seřadí ČSÚ podle jejich 
velikosti až do počtu mandátů, které mají být při volbách do zastupitelstva obce přiděleny. Za kaž-
dý podíl obsažený v této početní řadě získá kandidátní listina jeden mandát. V případě rovnosti 
podílu je rozhodující celkový počet hlasů, který získala kandidátní listina, a je-li i tento stejný, 
rozhodne los.  
ČSÚ přikáže mandáty přidělené kandidátní listině na ní uvedeným kandidátům podle po-

řadí, v jakém jsou uvedeni na kandidátní listině, pokud nedojde ke změně pořadí – což na-
stane tehdy, má-li některý z kandidátů nejméně o 10 % více hlasů, než je stanovený průměr; 
takový kandidát postupuje v kandidátní listině na první místo. Je-li takových kandidátů více, 
určí se jejich pořadí podle počtu hlasů, které byly pro ně odevzdány; v případě rovnosti hlasů mezi 
postupujícími kandidáty je rozhodující původní pořadí kandidátů na kandidátní listině. 

Kandidáti, kteří neobdrželi mandát, se stávají náhradníky. V případě rovnosti hlasů je rozhodují-
cí pořadí kandidáta na kandidátní listině. Nezíská-li kandidátní listina žádný mandát, kandidáti na 



 

ní uvedení se náhradníky nestávají. 
Z volebního zákona tedy vyplývá, že mandáty se udělují podle pořadí na kandidátní listině a 

přednostní mandát se udělí jenom v situaci, kdy kandidát dosáhne nejméně o 10 % více hlasů, než 
je průměrný počet hlasů pro kandidáty na dané listině.  

Z výše uvedeného dále vyplývá, že pokud chce občan ve volbách volit především konkrétní 
osoby, měl by volit způsobem výše popsaným pod bodem c), tj. neoznačovat volební stranu, 
ale zakroužkovat právě své favority. Díky tomuto způsobu se jím označení kandidáti mohou 
dostat do zastupitelstva i pokud jsou na kandidátní listině v tzv. „nevolitelném“ postavení, i když 
je to pro ně daleko obtížnější, než pro kandidáty uvedené na předních pozicích kandidátní listiny.  

Z článku Jakuba Šedo vyplývá, že zákon o volbách do zastupitelstev obcí při přidělování man-
dátů zvýhodňuje volební strany s nejvyšším možným počtem kandidátů. To je matoucí pro voliče, 
který předpokládá, že např. nezávislý kandidát, jemuž dává hlas, má stejnou šanci na zvolení jako 
kandidáti na kandidátkách ostatních volebních stran. Z hlediska šance na zvolení jsou však sa-
mostatní nezávislí kandidáti v nevýhodě. Proto je pro toho, kdo chce uspět ve volbách, vý-
hodnější být na kandidátní listině sdružení nezávislých kandidátů.  

Kandidáti na prvních místech mají větší šanci být zvoleni. Jsou jim totiž započítány hlasy 
voličů, kteří hlasují pro celou volební stranu a ještě zvolí několik kandidátů a dále jsou tito lidé na 
čele kandidátky „více vidět“. Pokud se volič rozhodne dát všechny své hlasy jedné volební 
straně, ztrácí jakoukoliv možnost ovlivnit pořadí na kandidátce. 

Pokud je pro voliče některý z kandidátů volební strany, kterou chce označit, nepřijatelný, 
může individuálně označit všechny ostatní kandidáty dané strany a neoblíbenému kandidá-
tovi hlas neudělí. Zbylý hlas buď propadne, nebo jej může volič udělit kandidátovi jiného sesku-
pení.  

Pozice na kandidátní listině je sice velmi významným mechanismem, který určuje pravdě-
podobnost zvolení různých kandidátů, ovšem díky možnosti preferenčního hlasování mohou 
voliči její význam oslabit. Preferenční hlasy pro kandidáty z nevolitelných pozic znamenají 
jednak nárůst šancí těchto kandidátů na zvolení, jednak snížení šancí kandidátů na volitel-
ných pozicích, kteří tak mohou být odsunuti na nevolitelné místo. 

Pokud jde o kandidáty na nevolitelných pozicích, celkově jsou jejich šance na zvolení oproti 
kandidátům na volitelných pozicích nižší. Šance na zvolení v těchto případech silně závisejí 
právě na individuálních charakteristikách těchto osob (např. vzdělání, věk, pohlaví, známost 
v obci). Bylo zjištěno, že voliči dávají přednost kandidátům s vysokoškolským titulem, a to zejmé-
na lékařům. Ženy se umísťují na kandidátních listinách na horších pozicích a navíc oproti mužům 
méně často získávají mandát pomocí preferenčních hlasů. Podobným způsobem jsou znevýhodně-
ni i mladí kandidáti do 30 let a senioři nad 60 let.  

Přeji Vám všem v podzimních volbách šťastnou ruku! 
    JUDr. Veronika Kučíková 

Předposlední školní pátek 20. 6. 2014 proběhla v Pouštích úspěšná akce pro děti, kterou organi-
zátorky nazvaly „Cesta za dobrodružstvím“. Nápad se zrodil v hlavě paní Veroniky Kučíkové, 
která vymyslela logistiku celé akce a spolu s paní Danou Jaruškovou akci zorganizovala. 

Na začátku cesty bylo pro organizátorky velkým překvapením, když se ke Kučíkovým na start 
dostavilo celkem 23 dětí ve věku od 5 do 12 let. Dokonce se na cestu vydaly dvě dívky na koni. 
Děti cestou plnily úkoly – šifry, které jim vždy naznačily další směr putování. Cesta vedla přes 
Kocábu do lesa a zpět a skončila na zahradě u Jaruškových, kde děti podle dalších indicií našly 
poklad plný dobrot. Na závěr děti dostaly opečeného buřta, pohrály si společně na zahradě a spo-
kojeny odcházely domů. 

Nutno podotknout, že cesta to byla vskutku dobrodružná, neboť jsme zažili několikrát prudký 
liják a museli se před ním ukrýt. Nikdo však nepřišel k úhoně, protože jsme byli vybaveni deštníky 

Cesta za dobrodružstvím v Pouštích 



 

Vážení občané,  
děkujeme Vám za to, že se svými příspěvky podílíte na konečné podobě Mokrovratského 

zpravodaje. Žádáme Vás, abyste Vaše příspěvky posílali na OÚ Mokrovraty 
(mokrovraty@volny.cz), a nikoli na MěÚ Nový Knín, a to pokud možno nejpozději do 23. 
dne příslušného kalendářního měsíce.  

a pláštěnkami a vzduch byl poměrně teplý. 
Věříme, že tato akce pro děti nebyla poslední a těšíme se zase na další dobrodružství. 

Veronika Kučíková, Dana Jarušková 

 

 

V sobotu 5. července 2014 uspořádali nohejbalisté Mokrovrat již pátý ročník turnaje trojic 
o putovní pohár. Letos si zahrálo deset trojic. Hrálo se na dvou kurtech za fotbalovým hřištěm, a 
tak byl pořadateli zvolen herní systém v jedné skupině, avšak pouze na dva sety. 

Po zahájení turnaje začalo velké klání o hodnotné ceny. Za největšího favorita byl považován 
loňský vítěz Anal Riders. 

Po velkém boji si hlavní trofej zasloužili borci Emka, kteří prošli turnajem bez ztráty setu. Ti 
nastoupili v sestavě: Milan Stingl, Marek Pulkrab a Matěj Pulkrab. Na druhém místě se umístilo 
družstvo Anal Riders a třetí příčku obsadili hráči týmu Dědkové s naším nejvěrnějším hráčem to-
hoto sportu Mirkem Toulou. 

Vyhodnocení celého dne, předání cen nejmladším účastníkům, jediné ženě turnaje, všem týmům 
a závěrečného slova se opět s vtipem ujal Martin Hrubý. 

Všem velký dík za účast…. 
Konečné pořadí turnaje: 
1. Emka 18 b., 2. Anal Riders 13 b., 3. Dědkové 11 b., 4. Moto Moto 10 b., 5. Vrata 10 b., 6. 

Pomník 9 b., 7. Pantofle 9 b., Pivo 8 b., 9. Fru Fru 4 b., 10. Klokani 0 b. 
Organizátoři akce 

Nohejbal v Mokrovratech 



 

Na přípravě tohoto čísla se podílely Stanislava Ecklová, Petra Soukup Ecklová,  
Ivana Bergmannová, Dana Jarušková a JUDr. Veronika Kučíková. 

Díky místní organizaci Českého rybářského svazu v Novém Kníně a ÚS města Prahy se mohly 
uskutečnit rybářské závody pro děti 
z blízkého okolí. Dětí se zúčastnilo 
12, převážně z rybářských kroužků 
NOVOKNÍNSKÝ LEDŇÁČEK a 
MOKROVRATSKÉ MŘENKY. 
Očekával jsem větší účast, ale ter-
mín se sešel s dalšími akcemi pořá-
daných fotbalisty a hasiči, a proto 
děkuji dětem, které ještě před akcí 
pořádané hasiči, přišly na závody. 
Děti jsem rozdělil do dvou kategorií 
od 6 do 8 let a od 9 do 15 let. Měřila 
se každá ryba. Za každý jeden cm 
byl udělen jeden bod. Celkem se 
nachytalo 19 ks ryb.  
 

V kategorii do 8 let vyhrál Tomáš 
Poslední s počtem bodů 305. Tady 

se musel tatínek ohánět, aby ani jeden z šesti bojovných kapříků mladého rybáře nestáhl do vody. 
Na druhém místě se umístil Vojta Veselý s počtem 74 bodů a třetí místo obsadil Jan Záruba, který 
díky dvěma karáskům a jednomu okounovi dosáhl 48 bodů. V této kategorii jsme nechali rodiče 
přidržovat své ratolesti, protože hrozilo, že bojovní kapříci nám nějaké dítko stáhnou do vody. 
Bojovnost kapříků byla tak vel-
ká, že spousta ryb využila ne-
zkušenosti mladých rybářů a tak 
si vybojovala svobodu. Nehledě 
na  to ,  že  vě t šina dě t í 
z rybářských kroužků používá 
háčky bez protihrotu. Snaží se 
co nejmíň rybu poškodit a tak se 
chovají jako správní sportovní 
rybáři. 

 

V kategorii od 9 let se 
s nejlepším výsledkem může 
pochlubit Vendulka Veselá, kte-
rá získal celkem 98 bodů. Ven-
dulka měla velké štěstí. Rozhod-
čí chtěl již závody ukončit, ale 
chytání děti bavilo a chtěli čas 
závodu prodloužit. Tak se chyta-
lo další půlhodinu. Vendulka v té době neměla ještě žádnou rybu, což jí velmi mrzelo a už přemýš-
lela, že bude poslední, ale vzápětí, krátce za sebou zabrali dva polední kapři a tito kapři jí zajistili 
první místo. Druhý z kaprů byl největší v celé soutěži a měřil 56cm. Druhé místo obsadil David 
Záruba, kterému lín a kapr zajistili celkem 66 bodů. Třetí místo obsadil Michal Němec, který chy-
til kapříka s počtem 44 bodů. Na čtvrtém místě skončil Jarda Tesař, který chytil kapříka o dva cen-
timetry menšího.  

Děti byly odměněny praktickými cenami, na které přispěla místní organizace v Novém Kníně. 
Každé dítě si odneslo nějakou drobnost a krásný diplom, který malovaly samy děti. Mladí rybáři 
byli spokojení a již se těší na příští rok.                                   David Veselý Mokrovraty 21.6.2014 

Dětské rybářské závody na rybníku Koupelna 
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● Sdělení úřadu pro zastupování státu ve vě-
cech majetkových o výběrovém řízení na 
prodej pozemků parc. č. 40/9, parc. č. 45, 
parc. č. 76/3, parc. č. 159/5 a parc. č. 167/2, 
vše v k.ú. Křeničná 

● Rozhodnutí KÚ Středočeského kraje o 
schválení manipulačního řádu pro vodní 
dílo Slapy 

● Rozhodnutí KÚ Středočeského kraje o udě-
lení výjimky z ochranných podmínek zvláš-
tě chráněných živočichů (vydra říční a tchoř 
stepní) 

● Oznámení KÚ o návrhu železničního jízdní-
ho řádu na období 2014-2015 

● Potvrzení Policie ČR, DI Příbram o účasti 
na dopravní nehodě 

● Rozpočtové opatření č. 5 k rozpočtu Obce 
Chotilsko na rok 2014 

● Stanovení počtu zastupitelů ve volebním 
období 2014-2018 pro Obec Chotilsko 

● Zadávací dokumentace na opravu hasičské 
zbrojnice v Záborné Lhotě 

● Zadávací dokumentace na rekonstrukci a 
přístavbu fotbalových kabin v Prostřední 
Lhotě 

● Projednání a schválení geometrického plánu 
č. 231-9/2014, stavebního povolení stavby 
komunikace na pozemcích parc. č. 502/27 a 
parc. 502/37, oba v k.ú. Chotilsko a nabídku 
na odkoupení pozemku parc. č. 464/1, k.ú. 
Chotilsko 

● Složení komise pro výběrové řízení na akci 
rekonstrukce a odbahnění rybníka Kuchyň-
ka 

● Složení komise pro otevírání obálek a hod-
notící komisi pro výběrové řízení na úprav-
nu vody Chotilsko 

● Nabídka České pojišťovny, a.s. na úpravu 
výše plateb za jednotlivé pojistné smlouvy 

● Žádost majitele pozemku parc. č. 399/3, k.ú. 

Zastupitelstvo obce na svém zasedání  
dne 14. 7. 2014 jednalo zejména ve věcech: 

 

● Souhlas Obce Chotilsko jako vlastníka pozem-
ků parc. č. 212 a parc. č. 253/1, oba v k.ú. Zá-
borná Lhota o umístění vodovodního řadu vo-
dovodu Chotilsko – Záborná Lhota – Nový 
Knín 

● Poděkování MVDr. Řiháka za spolupráci bě-
hem jeho výkonu funkce hejtmana  

● Žádost o vyjádření k projektové dokumentaci 
rekreačního objektu Živohošť č.e. 8 

● Souhlas vlastníka pozemku parc. č. 42/4, k.ú. 
Prostřední Lhota s využíváním studny na sou-
sedním pozemku parc. č. 42/1, k.ú. Prostřední 
Lhota 

● Dodatek k hydrogeologickému posudku na 
využívání studny na pozemku parc. č. 42/1, k.
ú. Prostřední Lhota 

● Povolení k odběru podzemní vody na pozemku 
parc. č. 42/1, k.ú. Prostřední Lhota 

● Pozvánka na závěrečné jednání – komplexní 
pozemkové úpravy v k.ú. Radíč 

● Ohlášení konání skautského dětského tábora 
v Sejcké Lhotě 

● Sdělení MZe o prodloužení termínu k předlo-
žení dokladů k úpravně vody do 30.09.2014 

● Informace Katastrálního pracoviště Příbram o 
vyznačení plomby na pozemcích parc. č. 
240/10, parc. č. 240/9 a parc. č. 240/8, vše v k.
ú. Hněvšín 

● Oznámení ROP Střední Čechy o výsledku kon-
troly postupu zadavatele při zadání veřejné 
zakázky „Drtinova rozhledna na Besedné“ – 
bez závad 

● Oznámení Nadace ČEZ o schválení poskytnutí 
nadačního příspěvku na rekonstrukci fotbalo-
vých kabin v Prostřední Lhotě 

● Sdělení EKO-KOM, a.s. o počtu vytříděného 
odpadu za rok 2013 

Zprávy ze zasedání zastupitelstva obce  



 

Letní sportovní zápolení 
dětí letos opět obětavě 
připravili kempaři ze Staré Živohošti. Zápal možných 
budoucích reprezentantů - olympioniků jistě stojí za 
povzbuzení. K tomu se můžete dostavit v sobotu 23. 
srpna v 10 hodin před kemp Stará Živohošť. Samo-
zřejmě je možné rozšířit řady startujících i o Vaše 
ratolesti, a to přihlášením prostřednictvím obecního 
úřadu (osobně nebo na tel.: 318 543 958), nejlépe do 
15. srpna dopoledne. 

Dobrou zábavu, vynikající počasí a hodnotné spor-
tovní výkony přejí organizátoři. 

  Připomínáme občanům, že podzimní ko-
munální volby se uskuteční v pátek 10. a v sobotu 11. října. Zastupitelstvo Obce Chotilsko na 
svém zasedání dne 14.07.2014 rozhodlo Usnesením č. 150/14 o počtu 9 zastupitelů ve volebním 
období 2014 – 2018. Ve stejném termínu se bude konat první kolo senátních voleb.  

Křeničná o povolení sjezdu na komuni-
kaci, o sdělení existenci sítí, o souhlas 
s napojením na vodovodní a kanalizační 
síť a o souhlas vlastníka sousedních 
pozemků k navrhované stavbě 

● Požadavek na pořízení upoutávky (PVC 
banneru) na muzea v Chotilsku 

       -OÚ- 

V plném proudu jsou již přípravy na Chotilské po-
svícení. Letošní oslavy připadnou na sobotu 30. srpna 
a budou naplněny bohatým programem. Sledujte pla-
káty a rezervujte si čas. Těšíme se na společně stráve-
né chvíle.   

                                                                       -ZO- 

CHOTILSKÉ  POSVÍCENÍ 

 DĚTSKÁ  OLYMPIÁDA  NA  ŽIVOHOŠTI 

  Letošní 2. a 3. kolo Brdské 
ligy s Heroldem zavítalo po 
roce opět do Prostřední Lhoty. 

Pořadatelům, divákům a v neposlední řadě především 
závodníkům z takřka 30ti soutěžních mužstev přálo 
počasí. Sobotní i nedělní kolo přineslo kromě nového 
rekordu Brdské ligy s Heroldem v kategorii žen 
(SDH Sloup 16:90s!!!) řadu dechberoucích soubojů, 
zakončených skvělými časy. Nejvíce se mohou rado-
vat po tomto "dvojkole" muži z SDH Sloup a ženy 
z SDH Petrovice, kteří ukořistili nejvíce bodů a po 3. 
kole vedou zároveň celkové bodování. Pořádající 
mužstvo SDH Chotilska připravilo na sobotní večer 
řadu doprovodných soutěží a zábavného programu. 

Závěrem nezbývá než zvolat: "Tak zase ve Lhotě za rok ahoj!"           
                                   -Martin Brodský- 

 

 BRDSKÁ LIGA V PROSTŘEDNÍ LHOTĚ 

Rádi bychom touto cestou podě-
kovali paní Janě Kolkové a manže-
lům Kůrovým za organizaci pří-
městského hasičského tábora 
v Libčicích. Vzhledem k tomu, že 
děti byly velice nadšené a spokoje-
né, bychom si přáli, aby se taková 
akce v budoucnu opakovala 

          –rodiče malých hasičů- 

Zemědělská společnost Dobříš, spol. s r.o. 
se sídlem Příbramská 506, 263 01 Dobříš 

vyplácí 
ve dnech 01.09. – 10.09.2014 v době od 8:30 do 14:30 hodin 

nájemné za pozemky 
v kanceláři společnosti na výše uvedené adrese, 

 

a dále nabízí odkoupení Vašich pozemků. 
Máte-li zájem o odprodej zemědělské půdy 

Kontaktujte nás na tel: 318 541 959, 602 358 505 

PODĚKOVÁNÍ 

Komunální volby 



 

Již v prosinci loňského roku Výbor Regionální rady regio-
nu soudržnosti Střední Čechy schválil náš projekt "Drtinova 
rozhledna na Besedné" k poskytnutí dotace z Regionálního 
operačního programu Střední Čechy (též ROP SČ). Výše 
poskytnuté dotace činí 3,87 mil. Kč.  

Projekt podle návrhu Ing. Jindřicha Ondřicha bude realizo-
ván v období červen až prosinec 2014. Partnerem projektu 
jsou Lesy České republiky, s.p.. Na vrchu Besedná bude ob-
novena původní Drtinova rozhledna. Záměrem obce a sou-
časně cílem projektu je doplnit nabídku poznávacího cestov-
ního ruchu na svém území a tím oslovit stávající návštěvníky 
a přilákat na své území nové turisty, včetně zahraničních. 

Pro obec a její obyvatele je největším přínosem projektu 
obnovení původního objektu rozhledny, která je součástí 
znaku obce, a také využití potenciálu pro podporu cestovního 
ruchu v obci a jejím okolí. Kladný přínos z realizace projektu 
a následně zvýšení počtu turistů v obci mohou realizovat 
také místní podnikatelé dosažením příjmů z místního cestov-
ního ruchu.  

Obec Chotilsko, potomci Františka Drtiny a Hornické muzeum 
Příbram,  

příspěvková organizace, 
pořádají výstavu 

Prof. František Drtina 
Výstava připomíná vlastence, politika, filozofa a pedagoga, univerzitního profesora Františka 
Drtinu (1861-1925), rodáka z Hněvšína nedaleko Chotilska ve středním Povltaví. Snahou auto-
rů expozice je prostřednictvím dochované korespondence, písemných vzpomínek, fotografií a 
dalších dokumentů z rodinného archivu Drtinových, přiblížit některé méně známé životní osudy 
této slavné osobnosti. 

Tisková zpráva  

Upozorňuje občany na přerušení 
dodávky elektřiny: 
● 12. srpna 2014 v Lipí celá obec 

od 7:30 do 16:00 hodin, 
● 12. srpna 2014 v Chotilsku celá 

obec od 7:30 do 16:00 hodin, 
● 13. srpna 2014 na Besedné celá 

obec od 7:30 do 16:00 hodin, 
● 13. srpna 2014 na Hněvšíně (i 

Knihy) celá obec od 7:30 do 
16:00 hodin, 

● 13. srpna 2014 na Kobylníkách 
celé rekreační středisko od 7:30 
do 16:00 hodin, 

● 13. srpna 2014 v Křeničné celá 
obec od 7:30 do 16:00 hodin 

● 13. srpna 2014 na Živohošti 
celé rekreační středisko od 7:30 
do 16:00 hodin. 

Odstávka elektřiny 



 

  Je mi smutno za to, co se děje ve světě, je mi smutno za tragédie 
mezi lidmi. Když někdo onemocní a není léku, když z rodiny 
někdo tragicky odejde. Myslím si, že každý při čtení těchto řádek 

pomyslí na své blízké, o které pečujeme, nebo kteří pečují i o nás. 
Jsou to samozřejmě lidé, ale i právě naši čtyřnozí přátelé. 
Tento měsíc jsme bohužel v naší rodině přišli o dva, které nazýváme němými tvářemi. 
Kim - věrný a trochu i paličatý Bígl - dožil se požehnaných patnácti let. A kočička Tereza-nalezenec 

s pohnutým osudem. Ve veterinární zprávě se psalo, že byla smrtelně raněna výbušninou malého kalibru. 
Oba dva pomáhali psychicky při léčbě nemoci mé maminky, které se po těchto událostech přitížilo. 
         ... je mi smutno .... 
Ovšemže jednou každého něco takového potká a patří to bohužel k životu. Potom záleží už na každém 

z nás, jak silný je jedinec a jak rychle se dokáže se vším vypořádat. 
Většinou však okolo nás jsou naštěstí další dobré duše a těm dík za jejich lidskost.         Marie Kápičková 

 
JE MI SMUTNO 
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V týdnu od 7.7.-11.7.2014 proběhl 1.hasičský příměstský tábor v Libčicích. Celkem se ho účast-
nilo 11 dětí a 3 dospělí. Děti byly převážně z České hasičské jednoty Libčice a 1 chlapec navíc, po 
táboře hádám hasič čekatel. 

Celý týden byl pro děti připraven program zaměřený na hasičinu. Bojovalo se o titul ŽELEZNÝ 
HASIČ a rivalita byla mezi dvěma družstvy červených a modrých. Děti po celý týden získávaly 

hodnosti v různých disciplí-
nách.  
Jednou z nich byla horolezec-
ká stěna, kde si děti mohly 
vyzkoušet svou odvahu a hbi-
tost na umělé stěně. Za jištění 
a nabídku velice děkujeme 
naší libčické hasičce Daniele 
Leitermannové. Dále jsme 
podnikli výlet na základnu 
pro fes ionální ch  has ičů 
v Dobříši, i těm patří velký 
dík za perfektní dopoledne a 
odpovědi na všetečné otázky 
našich hasíků. Samozřejmě 
nesměl chybět i výcvik 
s hadicemi. Nejprve proběhl 
tzv. suchý trénink a ve čtvrtek 
odpoledne si to všichni mohli 
vyzkoušet i s vodou.  

Čtvrtek byl pro všechny tak trochu tajemný a hlavně výjimečný. Příměstský tábor znamená, že 
děti dochází ráno a odpoledne se vracejí domů. Ale ve čtvrtek jsme spali v hasičské zbrojnici. Ce-
lodenní program byl upraven a večer byla naplánovaná stezka odvahy. Počasí nám krásně vyšlo, a 
tak se děti vydaly ve 21.30 na svou stezku odvahy. Když jsme se blížili k lesu, bylo už z dálky 
vidět řadu plápolajících svící 
ve sklenicích, které značily 
cestu. Na konci už byly vidět 
plápolající louče. Musím na 
všechny prozradit, že v nich 
byla malá dušička a za sebe 
prozradím, že to vypadalo 
opravdu tajemně. Ti nejmenší 
ve věku od 5-6ti let šli ve dvo-
jicích a školáci už každý sám. 
Na konci stezky je čekal svatý 
Florián, patron hasičů. Ten 
děti pochválil za plnění všech 
úkolů a za odvahu, kterou 
prokázaly na stezce odvahy. 
Věnoval jim kouzelný kámen, 
svítící ve tmě a mečem je pa-
soval na ŽELEZNÉ HASIČE. 
Celý ceremoniál byl opravdu 

Hasičský příměstský tábor Libčice 
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Po hasičském útoku 

 

Na výletě v hasičské zbrojnici na Dobříši 
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tajemný, plápolající louče a šum lesa vykouzlil opravdu zvláštní atmosféru, která byla umocněna 
kostýmem svatého Floriána a jeho projevem. Když jsme všichni dorazili zpět na začátek stezky, 
zjistili jsme, že jeden z nejmladších podlehnul atmosféře a unaven nám tvrdě usnul na lavičce. To 
nám jen potvrdilo, že stezka nebyla strašidelná, ale opravdu jen tajemná a děti na ni budou vzpo-

mínat jen v dobrém. Honzík 
nám usnul tak tvrdě, že jsem 
ho celou cestu zpět musela 
nést, ještě že z těch všech 
vážil nejméně ☺. 
Po tajemné stezce se všichni 
zavrtali do spacáků a spali 
tvrdě až do rána. Páteční den 
byl trošku jiný než ty přede-
šlé. Ranní program se posu-
nul, dodělávaly se poslední 
zdatnosti a hlavně velký 
úklid. Odpoledne jsme vyra-
zili na poslední výpravu za 
pokladem. Celý týden děti 
mluvily o výpravě do Mokrs-
ka na rozhlednu, bohužel už 
jsme měli málo času, a tak 
jsme děti protáhli jen v okolí 
Libčic. Když jsme se blížili 

k vesnici, objevila se před námi rozhledna jako na dlani. Tak jsem na děti volala, že už se blížíme 
do Mokrska. Na prvním domě v Libčicích jsme našli připevněnou ceduli MOKRSKO a u pokladu, 
který byl schován, i provizorní rozhlednu ze štaflí. A tak jsme vlastně tak trochu splnili i výlet na 
Mokrsko ☺  

Když jsme se vrátili do klubovny v naší hasičárně, byly dětem předány pamětní listy se společ-
nou fotečkou. Zazpívali jsme si ještě naposledy při kytaře novou hasičskou táborovou písničku 
z pera našeho vedoucího Gusty a děti se pomalu začaly rozcházet domů. 

Za nás vedoucí - Janu, Gustu a Janu ☺ musím říci, že děti byly výborné, je vidět, že jsou skvělá 
parta a i když byl mezi nimi někdo nový, vzaly ho mezi sebe a nebyl vidět rozdíl. Zažili jsme toho 
za ten týden opravdu hodně, ale spousty věcí jsme nestihli … např. výlet na MOKRSKO ☺ A tak 
si říkám, stihneme my to všechno příští rok … ?  

Jana Kolková – vedoucí mládeže ČHJ Libčice 

 

Hurááááááá,  našli jsme poklad 

Připravujeme pro Vás opět  

celovečerní zábavnou TRAVESTI SHOW. 
Dne 20.9.2014  -  sokolovna Nový Knín.  

Bližší info již brzy na plakátech. 

tel : 775087274  
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Okénko ze školství  
 V tomto příspěvku se vracíme k posledním týdnům školního roku 2013/2014  

v Základní škole Nový Knín. 
 

 * Koncem března byl schvále-
ním závěrečné monitorovací 
zprávy v naší škole ukončen pro-
jekt EU – Peníze školám, který 
byl realizován v rámci operační-
ho programu Vzdělávání pro 
konkurenceschopnost, prioritní osa Počáteční vzdělávání. Během tohoto projektu učitelé naší školy 
absolvovali dva celodenní kurzy zaměřené na tvorbu vzdělávacích materiálů a využívání interak-
tivních metod výuky. Zároveň jsme vytvořili celkem 540 digitálních učebních materiálů (DUM), 
které se musely ověřit přímo ve vyučovacích hodinách. Součástí projektu bylo i dovybavení školy 
31 novými počítači v počítačové učebně a 7 interaktivními projektory v jednotlivých třídách, které 
lze vzhledem k rozšíření školní počítačové sítě připojit i k internetu (v současné době tak mají pe-
dagogové školy možnost využívat interaktivní metody výuky již v 11 učebnách). Během projektu 
jsme pravidelně odesílali monitorovací zprávy a museli dodržovat přísná, a dlužno poznamenat i 
značně složitá, administrativní pravidla Evropské unie při čerpání finančních prostředků a zadává-
ní výběrových řízení při nákupu didaktické techniky, což představuje při běžném provozu školy 
značnou zátěž. V tomto projektu jsme tak pro školu získali 1 291 367,- Kč. Během posledních pěti 
let je to již třetí velký projekt EU, ve kterém jsme byli zapojeni. Bez těchto projektů bychom neby-
li schopni z běžných finančních prostředků normativně přidělovaných státem ve škole zajistit od-
povídající úroveň didaktické techniky. 

 

* 30. dubna se výběr dívek 8. a 9. tříd zúčastnil volejbalového turnaje v Příbrami. Naše dívky 
podaly dobrý výkon a jako reprezentantky nejmenší školy v turnaji nakonec obsadily pěkné 7. mís-
to z 10 zúčastněných škol, když za sebou nechaly ZŠ 28. října Příbram, ZŠ Březnice a ZŠ Bratří 
Čapků Příbram.  

 
* 30. dubna absolvovali žáci 5. a 6. tříd pod vedením zkušené lektorky Mgr. Hostýnkové akredi-

tovaný výchovný program zaměřený na rozvoj pozitivních vztahů ve třídě s důrazem na prevenci 
sociálně patologických jevů. 

 
 * Ve středu 7. května 2014 se vybraní žáci 8. a 9. ročníku novoknínské základní školy vypravili 

na exkurzi do Karolina. Během této dějepisné exkurze jsme se mohli seznámit s budovou, o níž 
jsme dříve slyšeli jen v hodinách dějepisu. Dozvěděli jsme se spoustu zajímavostí, například jak 
probíhají promoce, kolik má univerzita fakult a také kdo je to pedel. Viděli jsme mnoho místností, 
kam se obyčejný člověk nedostane. Velmi nás zaujala knihovna s lékařskými knihami psanými 
v latině a rovněž nádherný tkaný koberec s vyobrazením hradů a zámků České republiky. Velmi 
nás ohromilo, že koberec tkaly děti z Jedličkova ústavu v Praze. 

 Moc se nám v Karolinu líbilo a jsme rádi, že jsme mohli vidět tolik zajímavých věcí z naší histo-
rie i současnosti. Velké díky patří paní V. Kupové, která nám tuto návštěvu umožnila. 

                            /žáci 8. ročníku / 
 

* Ve středu 7. května zhlédli žáci 1. stupně v místní sokolovně výchovný program s ekologic-
kým zaměřením. Děkujeme tímto Tělocvičné jednotě Sokol Nový Knín za zapůjčení sokolovny.  

 
* 14. května se po dlouhé době žáci naší školy v Příbrami zúčastnili okresního kola matematic-

ké soutěže Pythagoriáda. V kategorii žáků 6. ročníku ZŠ jsme získali 9. místo (Eliška Tesařová) 
a 11. místo (Kateřina Soukupová), děkujeme za dobrou reprezentaci školy v této náročné soutěži. 
Kategorie základních škol se zúčastnilo celkem 15 soutěžících z těchto škol: 1.ZŠ Dobříš, 2.ZŠ 
Dobříš, 1.ZŠ Sedlčany, ZŠ Školní Příbram, ZŠ Jiráskovy sady Příbram, ZŠ Březové Hory - Pří-
bram, ZŠ Pod Svatou Horou Příbram.  
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* Den Země 
U příležitos-

ti konání Dne 
Země jsme 
n a v š t í v i l i 
v květnu cen-
trum Ochrany 
fauny ČR 
v Hrachově u 
Sedlčan.  

Pro žáky byl připraven velmi zajímavý a poučný 
program. Nejdříve nám pracovnice záchranné 
stanice ukázala celý areál, vysvětlila, kdy a proč 
byl postaven a ukázala jednotlivé části centra. 
Poté jsme se vydali na expozici handicapovaných 
zvířat, o které se v areálu pracovníci starají - vidět 
jsme mohli například kachny, srnky, lišky, mnoho 
druhů ptáků a jiných zvířat. U každého zvířete 
průvodkyně vysvětlila, proč se do stanice dostalo 
a jak mu pomáhají.  

Nechyběla ani expozice sladkovodních ryb, kde 
jsme s žáky určovali jejich názvy. Po prohlídce 
následoval pro děti vědomostní kvíz, kde proti 
sobě soutěžily dva týmy a kde se ukázalo, kdo 
dával při prohlídce dobrý pozor. 

Nechyběly ani zajímavé soutěže. Po malém ob-
čerstvení jsme se vydali zpátky do školy.  

 
* Závěrem května a začátkem června ukončily svou činnost zájmové kroužky školního klubu.

V letošní roce pracovalo celkem 14 kroužků: pohybové hry, flétna (2x), výtvarný kroužek, vybíje-
ná, florbal, aerobik, počítače (2x), sportovní hry, chemický kroužek, turistický kroužek, žurnalis-
tický kroužek a rybářský kroužek Novoknínský ledňáček. Dále měli žáci možnost se v zájmové 
činnosti věnovat výuce hry na hudební nástroje v pobočce Základní umělecké školy Dobříš, kte-
rá byla při naší škole zřízena.  

 
* V pondělí 2. června 2014 proběhlo v Památníku Karla Čapka na Strži oblastní kolo recitační 

soutěže. Z naší školy se recitace zúčastnila Kristýna Krištofová, Martin Havlíček, Kamil Balwar a 
Jáchym Tolar. Kamil Balwar ze 3. třídy se umístil na 3. místě ve 2. kategorii a Jáchym Tolar z 5. 
třídy se umístil také na 3. místě ve 3. kategorii. V porotě ani letos nechyběl herec a režisér Ondřej 
Kepka. Všem se na soutěži líbilo. Moc gratulujeme.                                     /Mgr. Jana Musilová/  

 
* Ve dnech 3.-5. června se v rekreačním areálu na Měříně uskutečnil poslední výlet 9. třídy. 
 
* 6. června se konal již 5. ročník akce, kterou jsme nazvali Sportovní den tří škol (ZŠ Kamýk n.

Vlt., ZŠ Nečín a ZŠ Nový Knín). Vždy v červnu jedna ze škol připraví pro své partnerské školy 
sportovní klání: pro dívky ve volejbalu, pro chlapce ve fotbalu. Tentokrát jsme se role hostitelů 
ujali my. Volejbal se hrál v tělocvičně naší školy, fotbal proběhl na hřišti SK Nový Knín, za zapůj-
čení hřiště tímto ještě jednou děkujeme.  

 V letošním ročníku se poprvé podařilo, aby jedna škola získala obě putovní trofeje zároveň : 
k naší velké radosti, to byla prá-
vě naše škola. Gratulujeme na-
šim reprezentantkám a reprezen-
tantům. 

FOTBAL - CHLAPCI 

  N.Knín Kamýk Něčín Body Pořadí 
Nový Knín xxxxxx 4:2 8:0 6 1. 

Kamýk n.Vlt. 2:4 xxxxxx 2:0 3 2. 
Nečín 0:8 0:2 xxxxx 0 3. 

  

 



 

 

Novoknínský zpravodaj                                    28                                                červenec  2014 

            VOLEJBAL – DÍVKY  
 
 
 
 
 * 9. června vyrazili žáci 6. a 7. tříd na turistický pochod do Čapkova památníku na Strži. Po 

pochodu následovala prohlídka Památníku a občerstvení. Cestu zpět do Nového Knína již obstaral 
autobus. 

 

 * Dne 11. června 2014 se žáci osmých tříd vydali na prohlídku Pražského hradu. Vzhledem 
k drahému vstupnému jsme se rozhodli, že si pro-
hlídku žáci připraví sami. Obě třídy byly rozděleny 
do několika skupin a každá skupina si připravila 
povídání o vybrané památce. 

 První zastávka se uskutečnila u chrámu sv. Miku-
láše na Malé Straně. Dále výprava pokračovala Ne-
rudovou ulicí a zastavila se na prvním nádvoří Praž-
ského hradu. Tam někteří žáci přednesli své zajíma-
vé referáty o Hradu a skupina se posunula k chrámu 
sv. Víta. Kromě vyslechnutých referátů o této pře-
krásné gotické památce mohli žáci navštívit přední 
část chrámu a obdivovat zejména nádherné vitráže. 
Po prohlídce chrámu sv. Víta se skupina vydala ke 
Zlaté uličce, kde si vyslechla zbytek referátů o historii Zlaté uličky a o věži Daliborka. 

 Tato forma exkurze se žákům velmi líbila a bylo dobré, že si vlastně všechno připravili sami a 
tím se toho daleko více naučili. Dohodli jsme se, že příští exkurzi zorganizujeme stejným způso-
bem.                                                                                                               /Mgr. Dana Petříková/ 

 

* Dne 12. června se uskutečnilo na sportoviš-
ti při 2.ZŠ v Dobříši oblastní kolo závodů 
atletické všestrannosti. Naši školu reprezen-
tovali vybraní žáci 1.-5.ročníku. Měli mož-
nost změřit své síly v běhu na 60 m, vytrva-
lostním běhu, skoku dalekém a hodu kriketo-
vým míčkem. Pro mnohé byl zážitek vyzkou-
šet si start z bloků na povel ze startovací pis-
tole a proběhnout se po atletické dráze. Přes-
tože se naši sportovci neumístili mezi první-
mi, patří všem poděkování, protože bojovali 
ze všech sil.              /Mgr. Věra Hadžegová/  

* V pátek 13. června se na naší škole konal  
„Barevný den“.   

Celý první stupeň se prozářil krásnými bar-
vami. Každá třída si zvolila jednu barvu, do 
které se žáci i učitelé oblékli. Na první pohled 
bylo poznat, kam kdo patří. Všichni 
s nadšením pozorovali, jaké oblečení kdo zvo-
lil. I.A vyrazila v červené, I. B v zelené, druhá-
ci v modré, třeťáci  v bílé, čtvrťáci zvolili čer-
nou a páťáci růžovou. Ve třídách probíhaly 
různé hry a soutěže. Celou akci jsme završili 

 N.Knín Kamýk Nečín Body Pořadí 
Nový Knín xxxxxx 2:0 2:0 6 1. 

Kamýk n.Vlt. 0:2 xxxxxx 0:2 0 3. 
Nečín 0:2 2:0 xxxxx 3 2. 
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shromážděním na zahradě, kde 
proběhlo společné focení. 
 
 *17.června byl cílem žáků 4. a 5. 
třídy Pražský hrad. Absolvovali 
zde zajímavý výukový program o 
historii této naší nejvýznamnější 
kulturní památky. 
 
 *18. června se vypravila skupina 
žáků 2.stupně se svými třídními 
učiteli na rozhlednu v Mokrsku. 

Z rozhledny je nádherný výhled na celé okolí. Některým 
žákům se výhled líbil natolik, že výstup na rozhlednu ab-
solvovali dvakrát. Po výstupu na rozhlednu se výprava ob-
čerstvila v restauraci U Ládi a vydala se pěšky zpátky do 
Knína. Ujít 10 km nám trvalo asi dvě hodiny. Když jsme 
z Chramiště uviděli Nový Knín, začali jsme se těšit domů. 

 Počasí nám přálo, nezmokli jsme a sluníčko svítilo tak 
akorát.                                      /Markéta Maršáková, 8.B/  

 

* 19. června jsem se zúčastnili florbalového turnaje žá-
ků kategorie III ve sportovní 
hale na Dobříši. V sestavě jsme 
tentokrát měli i jednu dívku 
z naší florbalové reprezentace 

(N.Hrubá), protože řada hráčů 
základní sestavy byla buďto 
již s rodiči na dovolené, nebo 
se nemohli ze zdravotních 
důvodů zúčastnit. I tak se náš 
výběr snažil ze všech sil, aby 
hájil dobré florbalové jméno 
školy, což se nakonec podařilo 
vybojováním 3. místa.  

 * 26. června se uskutečnila další tradiční akce zá-
věru školního roku – školní akademie. Sál místní 
sokolovny byl zaplněn do posledního místečka. Or-
ganizaci akademie měli jako každoročně v režii žáci 
9. třídy, včetně jejího moderování. Toho se 
s úspěchem ujali Nina Hájková a Michal Dolejš. 
Každá třída měla připravené zajímavé vystoupení a 
celkově tak diváci mohli zhlédnout pestrý program, 
který byl odměňován bouřlivým potleskem. Akade-
mie se skutečně vydařila a je třeba poděkovat všem 
vystupujícím i jejich učitelům, kteří museli jistě při 
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běžném provozu školy ještě věnovat 
hodně času nácviku programu. 

Zároveň tímto chceme poděkovat Tě-
locvičné jednotě Sokol Nový Knín za 
zapůjčení sálu sokolovny. 

 
* 27. června byl ukončen školní rok 

2013/2014 předáním vysvědčení. 
S absolventy naší školy jsme se slav-
nostně rozloučili za účasti pana starosty 
Ing. Tomáše Havlíčka v obřadní síni 
Mincovny. Přejeme jim hodně úspěchů 
na jejich dalších působištích.  

 

PaedDr. Miloš Petřík,  
ředitel školy 

POHÁDKOVÝ LES 
7.ročník 

který se bude konat  
v neděli 24.8.2014 od 13.30 do 16.00 hodin v Libčicích. 

Začátek bude značen od rybníka a trasa je připravena pro 400 dětských účastníků. 
Cesta je průjezdná s kočárkem. 

Parkování na návsi , nebo u rybníka!!!! 
O dobrovolné VSTUPNÉ  Vás cestou oloupí naši loupežníci J 

Děti se mohou těšit na spousty sladkostí a drobností od našich sponzorů. 
Na konci cesty je občerstvení za pohádkové ceny. 

V letošním roce se můžete těšit na skákání na trampolíně,  
rýžování drahých kamenů, navlékání korálků, malování na sádrové odlitky apod. 

Srdečně zveme malé i velké. 
Našimi sponzory v letošním roce jsou:  

 
 
 
 
 

Město Nový Knín,  Obec Chotilsko, LIVA Předslavice  spol.s.r.o. statek Čelina,   
Dobrovolní hasiči Libčice, Pekárna u Oulehlů, s.r.o. tel 318 593 297 – J. Obermajer 

NÁPOJE – TABÁK Nový Knín Tel. 721 118 223 – Janků I.,  
Drogerie Teta Nový Knín –Suchopárovi. 

Fotografie z minulých ročníků můžete zhlédnout na těchto odkazech:   
 http://libcice.rajce.idnes.cz/ 

https://www.facebook.com/PohadkovyLesLibcice 
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Stavební firma ZAREST nabízí: 

  zemní práce JCB 4CX 
•     bourací kladivo 
•     závoz a odvoz materiálu 

  montáž odvětraných fasád  
•     dřevěné 
•     deskové – cembonit 

                                        max desky 
                                        TRESPA 

•     zavěšená keramika 

vyřízení veškerých povolení ve výstavbě 
 
 
     Tel.: 607 207 661    
               602 194 323    
      E-mail: vondrak@zarest.cz 
      www.zarest.cz   
 


